
رئیس ســازمان همیاری شــهرداری ها و دهیاری های کشــور 

از راه انــدازی ســامانه یکپارچــه صــدور پروانه ســاختمانی در 

شــهرداری های سراســر کشــور خبر داد. معاون عمرانی وزیر 

کشــور گفت: یکی از مشــکلات امروز، طولانی بودن فرآیند 

صدور پروانه های ســاختمانی در شــهرداری ها است. به نظر 

می رسد راه اندازی سامانه یکپارچه صدور پروانه ساختمانی در 

شهرداری های سراسر کشور این مسئله را تا حدودی برطرف 

کنــد. جمالی نــژاد، با تأکید بر اینکه باید بــا ابزارهای جدید، 

مشکلات شهرداری ها و دهیاری ها را حل کنیم، گفت: در حال 

تجهیز شهرداری ها به پهپادهای آتش نشانی هستیم و این 

موضوع یکی از نمادهای تبدیل دانش به تولید ثروت است. 

شهرهای ما به سمت دانش بنیان شدن حرکت می کنند.

 ایجاد سامانه یکپارچه 
 صدور پروانه ساختمانی 

در شهرداری ها 

خبر  
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خبر   خبر   

معاون برنامه ریزی و توسعه شهرداری کرمان 
خبر داد:

برنامه راهبردی 15 ساله 
 شهرداری کرمان 

کلید می خورد
معاون برنامه ریزی و توسعه سرمایه انسانی شهردار 
کرمــان، با اشــاره بــه هدف گذاری برای آغــاز برنامۀ 
راهبردی بلندمدت شهرداری از سال آینده، گفت: 
تلاش داریم سال 1400 آغاز اجرای برنامۀ راهبردی 

15 سالۀ شهرداری کرمان قرار گیرد.
غلامرضــا رجایــی، در نشســت »میــز گفت وگــو« 
بــا بیــان اینکــه از ابتدای ســال 98 تمرکز خود را بر 
برنامه ریــزی بلندمــدت بــرای شــهرداری در قالــب 
برنامۀ راهبردی معطوف کردیم، خاطرنشان کرد: 
در گذشته نیز یک برنامۀ راهبردی 15 ساله با عنوان 
»کرمان 1400« با چند چشــم انداز اصلی ازجمله 
»کرمــان، شــهر گردشــگری بــرای جنوب شــرق«، 
»کرمان، شهر دانشگاهی« و »کرمان، شهری با 
نشاط و شاداب برای ساکنانش« طراحی شده بود.
وی ادامه داد: متأســفانه این برنامۀ راهبردی در 
بازه هــای زمانــی کوتاه تــر، بازنگری و به روزرســانی 
نشــد؛ بنابرایــن، در ســال 98 پــس از بازنگــری 
چشــم انداز »کرمــان 1400« و در راســتای تهیــه و 
تدویــن برنامۀ راهبــردی میان مدت و کوتاه مدت، 
قــراردادی بــا دانشــگاه »شــهید باهنــر« منعقد و 

شش مأموریت برای شهرداری تعریف کردیم.
معاون برنامه ریزی و توسعه سرمایه انسانی شهردار 
کرمــان افــزود: ایــن شــش مأموریــت بــه تناســب 
معاونت های شهرداری، حوزۀ برنامه ریزی و مدیریت 
هوشمندسازی، حوزۀ مالی، اقتصادی و درآمدهای 
پایدار، محیط زیست و خدمات شهری، حمل ونقل 
و امور زیربنایی، شهرسازی و معماری و مأموریت در 

حوزۀ فرهنگی و اجتماعی را دربر می گیرد.
یــادآور شــد: در  گــزارش کرمان آنلاین،رجایــی  بــه 
راســتای تهیــه و تدویــن برنامۀ راهبــردی میان مدت 
و کوتاه مــدت، وظایــف تفکیــک شــد و از هر یک از 
معاونت هــا یک نفر به عنــوان دبیر کارگروه انتخاب 
شد؛ همچنین ازسوی دانشگاه نیز نمایندگانی برای 

هر یک از این کارگروه ها معرفی شدند.
وی بــا اشــاره بــه اینکــه تاکنــون، ســه فــاز از پنــج 
فــاز اصلــی برنامــۀ راهبردی شــهرداری تهیه شــده، 
افزود: در فاز اول، عوامل مؤثر بر آیندۀ شهرداری، 
شناســایی و عوامــل کلیــدی موفقیــت شــهرداری 
اولویت بنــدی شــد و در فــاز دوم، محیــط بیرونــی و 
درونــی شــهرداری، فرصت هــا و چالش هــا و نقــاط 
قوت و ضعف شهر به عنوان یک موجود زنده مورد 

بررسی قرار گرفت.
معاون برنامه ریزی و توسعه سرمایه انسانی شهردار 
کرمان، با بیان اینکه در فاز ســوم برنامۀ راهبردی، 
چالش های اســتراتژیک شــهرداری اســتخراج شــد، 
خاطرنشــان کــرد: در این مرحله، ضمــن بازتعریف 
بــرای  شــش مأموریــت شــهرداری، 36 ریزبرنامــه 
شــهرداری تعریــف کردیــم و اهــداف بلندمــدت و 
میان مدت در فاز سوم، تبیین و اولویت بندی شد.

رجایــی بــا بیــان اینکــه در حــال حاضر، بیــش از 20 
هدف برای شهرداری کرمان، ترسیم و اولویت بندی 
شــده اســت، افزود: اســتراتژی های کلان شهرداری 
نیــز در قالــب فــاز چهارم در حال تدوین اســت و در 
نهایــت، برنامــۀ عملیاتــی شــهرداری در فــاز پنجــم 

تدوین خواهد شد.

دادستان کرمان خبر داد

 دستگیری مدیرکل 
 اقتصاد و دارایی کرمان 

به اتهام فساد اداری
دادستان کرمان با اشاره به دستگیری مدیرکل اقتصاد 
و دارایی استان کرمان گفت: پرونده این مدیر به اتهام 

فساد اداری در حال تحقیقات تکمیلی است.
دادســتان عمومی و انقلاب مرکز استان کرمان اظهار 
کرد: در ســال جاری در اســتان کرمان برای 50 مدیر و 
مدیرکل، شــهردار، رییس شــورای شــهر و ... تشکیل 
پرونــده داشــتیم کــه تقریبا 20 نفر آنها مدیر مســئول 

بودند.
"دادخداد سالاری" گفت: کرمان شهر شهید سلیمانی 
است و مقرر است که مکتب حاج قاسم شکل بگیرد 

لذا کرمان در این راستا اول است.
وی با ابراز تاسف از اینکه ما بیشتر به سمت نهی از 
منکر رفته ایم، اظهار کرد: متاسفانه ما از اصول غافل 

شدیم و فساد اداری وجود دارد که زیبنده نیست.
دادســتان عمومــی و انقــلاب مرکــز اســتان کرمــان بــا 
تاکیــد برآنکــه ریــل گــذاری بایــد توســط ســتاد امــر به 
معــروف و نهــی از منکــر صــورت گیــرد، تصریــح کــرد: 
روسای ادارات باید امر به معروف و نهی از منکر را از 

خودشان آغاز کنند.
بــه گــزارش ایســنا،وی اظهــار کــرد: در ســال جــاری در 
استان کرمان برای 50 مدیر و مدیرکل، شهردار، رییس 
شورای شهر و ... تشکیل پرونده داشتیم که تقریبا 20 
نفر آنها مدیر مسئول بودند و امسال 59 میلیارد تومان 

اعاده به بیت المال صورت گرفته است.
ســالاری با اشــاره به دســتگیری مدیرکل امور اقتصاد 
و دارائی اســتان کرمان و بیان اینکه پرونده در دســت 
بررســی اســت، گفت: متاسفانه فســاد اداری مرسوم 
شده و همه نسبت به آن بی تفاوت شده ایم که این 

یک آفت بزرگ برای جمهوری اسلامی است.

جزئیات دریافت وام 1۵0 میلیونی مسکن؛

وام بانک رسالت به چه 
کسانی تعلق می گیرد؟

بانک قرض الحســنه رســالت به دهک های کم درآمد 
وام 150 میلیون تومانی خرید مسکن می دهد.اما نکته 
مهــم ایــن اســت کــه بازپرداخــت وام 60 ماهــه و مبلغ 
اقساط آن ماهانه دو میلیون و 500 هزار تومان است.
رســالت،  بانــک  و  شهرســازی  و  راه  وزارت  اخیــرا 
تفاهم نامه ای برای ساخت مسکن ارزان قیمت امضا 
کردند. بر اساس این تفاهم نامه، این وام به 50 هزار 
خانــواری تعلــق می گیرد که جــزو دهک های کم درآمد 

جامعه )دهک اول تا سوم( باشند.
وام  ایــن  اولویــت دریافــت  از خانوارهــا در  گــروه  دو 
هستند؛ اول سرپرستان خانوارهایی که دارای 3 فرزند 
و بیشــتر باشــند. دوم خانوارهای کم درآمدی که تازه 

ازدواج کرده اند.
مبلغ این وام 150 میلیون تومان است که در قالب وام 
قرض الحســنه و با کارمزد 4 درصد پرداخت می شــود. 
مــدت زمــان اجــرای این تفاهم نامه ســه ســال و مدت 
بازپرداخت تســهیلات قرض الحســنه پنج سال تعیین 

شده است.
بر این اساس مدت زمان بازپرداخت این وام 60 ماه و 
اقساط آن ماهانه دو میلیون و 500 هزار تومان است.
همچنیــن بــر اســاس اعــلام وزارت راه و شهرســازی، 
اسامی افرادی که در اولویت دریافت این تسهیلات و 
مشارکت در این طرح هستند از سوی معاونت مسکن 
و ســاختمان بــه بانــک قرض الحســنه رســالت اعلام و 

معرفی می شود.

درآمد دهک های اول تا سوم چقدر است؟  
آیــا پرداخــت اقســاط ماهانــه دو میلیــون و 500 هــزار 
تومانــی بــرای خانوارهــای دهــک اول تــا ســوم مقــدور 

است؟ درآمد آنها چقدر است؟
بررســی گزارش هــای بودجــه خانــوار مرکــز آمار نشــان 
می دهــد درامــد ایــن خانوارهــا زیــر دو میلیــون و 500 

هزار تومان است.
براساس گزارش مرکز آمار، درآمد خانواده های دهک 
اول، ماهانــه یــک میلیــون و 600 هــزار اســت. درآمــد 
دهــک دوم ماهانــه یــک میلیــون و 880 هــزار تومــان 
اســت و درآمــد دهــک ســوم ماهانه دو میلیــون و 220 

هزار تومان است.

در ارتباط ویدئوکنفرانسی استاندار کرمان صورت 
گرفت؛

افتتاح ۹۸ میلیارد تومان طرح   
عمرانی شهرداری های استان

بــا 13  ارتبــاط ویدئوکنفرانســی اســتاندار کرمــان  در 
شهرداری در استان،از26 طرح   عمرانی با اعتباری بالغ 
بــر 98 میلیــارد تومان به صورت همزمــان بهره برداری 

شد...
علــی زینی ونــد اســتاندار کرمــان در آییــن رونمایــی از 
طرح  های عمرانی شهرداری های استان کرمان، فعالیت 
شــهرداری ها را چند وجهی بیان کرد و گفت: توســعه 
زیرســاخت های شــهری، مبلمــان، نشــاط، فرهنــگ، 
جوانــان و ورزش حوزه هایــی هســتند که شــهرداری ها 

فعالیت می کنند. 
وی با اشــاره به بهره برداری همزمان 26 طرح عمرانی 
شــهرداری های اســتان کرمــان ابراز امیــدواری کرد این 
پروژه هــا در ســال های آینــده با شــتاب بیشــتری ادامه 
یابنــد. بــه گــزارش ایسنا،اســتاندار کرمان با اشــاره به 
ســال پایانــی فعالیــت شــوراها و شــهرداری های فعلی 
از آنها خواســت تا نســبت به جمع بندی و بهره برداری 

پروژه های در دست اجرا اقدام کنند.
براساس این گزارش، سیدمصطفی آیت اللهی موسوی 
معــاون هماهنگــی امــور عمرانــی اســتاندار کرمان نیز 
در ارتبــاط ویدئوکنفرانــس از محــل افتتــاح پروژه هــای 
شــهرداری زرنــد عنــوان کــرد: امــروز در 13 شــهرداری 
اســتان کرمان 26 پروژه با اعتباری بالغ بر 98 میلیارد 
تومان با دســتور اســتاندار کرمان بهره برداری می رسد 
که بیشــترین پروژه ها مربوط به شــهرداری رفســنجان 
با 6 طرح، شــهرداری ســیرجان با 4 طرح و شــهرداری 
محی آبــاد بــا 3 طرح اســت و بیشــترین مبلغ اعتباری 
بــا 25 میلیــارد تومــان،  بــه شــهرداری زرنــد  مربــوط 
شــهرداری رفســنجان با 23 میلیارد تومان و شهرداری 

کرمان با 13 میلیارد تومان پروژه است. 
معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار کرمان از اجرای 
طرح مشــارکتی با بنیاد مســکن برای تکمیل عملیات 
مقاوم ســازی خانه هــای روســتایی خبــر داد و گفــت: 
در حــال حاضــر 60 درصد واحدهای روســتایی اســتان 
مقام ســازی شــده اند و 40 درصد باقیمانده در برنامه 
ســه ســاله با مشارکت دولت و کمک واحدهای بزرگ 

صنعتی معدنی بازسازی مقاوم سازی خواهند شد. 
آیــت اللهــی موســوی همچنیــن عنــوان کــرد: تقاطــع 
غیرهمسطح شهدای گمنام کرمان با 80 میلیارد تومان 

اعتبار به مناسبت عید مبعث افتتاح خواهد شد.

»مجتمع فولاد زرند ایرانیان« به بهره برداری رسید

 بهره برداری »میدکو« از 
بزرگ ترین پروژه فولادی پس از انقلاب 

در ادامه مســیر توســعه ای میدکو در اســتان کرمان،مجتمع 
فولاد زرند ایرانیان به عنوان بزرگ ترین پروژه فولادی پس از 
انقلاب به بهره برداری رسید.مجید قاسمی،مدیرعامل بانک 
پاســارگاد و رئیــس هیــات مدیره میدکو در آییــن بهره برداری 
از ایــن مجتمــع گفــت: آغاز بهره بــرداری از این پروژه بزرگ را 
تبریــک می گویــم و بــه مدیران و مجموعه همــکاران میدکو و 
فــولاد زرنــد ایرانیان خداقــوت می گویم که یکی از بزرگ ترین 

پروژه های صنعتی کشور را در شهر زرند اجرا کرده اند..
قاســمی در ادامــه گفــت: بــا افتخــار و در کمــال تواضــع ایــن 
هدیــه اقتصــادی را بــه ملت ایران تقدیــم می کنیم و به همه 
مسئولان استان،شهرستان، دکتر پورمند، مهندس سهراب 
نژاد، مهندسان، کارگران و همه تلاشگران این عرصه که چون 
سربازان مجاهد، برای به نتیجه رسیدن این پروژه بزرگ تلاش 

کردید، خدا قوت می گویم.
وی افــزود: از هیــات مدیــره بانــک پاســارگاد هــم بــه دلیــل 

هماهنگی و همراهی با بخش اقتصاد تشــکر می کنم زیرا با 
همدلی و هماهنگی میان بخش مالی و اقتصادی توانستیم 

این پروژه عظیم را به نتیجه برسانیم.
 علی اصغر پورمند؛مدیرعامل میدکو نیز در این مراسم،گفت: 
گامــی  پــروژه  ایــن  اجــرای  در  کــه  کســانی  همــه  تــلاش  از 
برداشــتند تشــکر می کنــم و از گــروه مالی پاســارگاد به دلیل 
حمایت هایشــان قدردانــی کــرده و امیدواریــم بتوانیم شــاهد 
موفقیت های بیشتر در عرصه های مختلف و سربلندی ایران 

اسلامی باشیم.
ســهراب نژاد مدیرعامــل فولاد زرنــد ایرانیان هم در آیین بهره 
برداری از مجتمع فولاد زرند ایرانیان گفت: این روز، روز بزرگی 
ست زیرا بزرگ ترین پروژه فولادی پس از انقلاب، در ایران، 

به بهره برداری رسید.
وی افــزود: ایــن پــروژه در ســال 92 و در شــرایط تحریــم آغــاز 
شــد و طی ۷ ســال با ایســتادگی ، همت و قاطعیت تک تک 

مدیران با تجربه ، مهندسان جوان و فعال، کارگران پرتلاش، 
پیمانــکاران نجیــب و همــدل و بــا همراهی مســئولان اســتان 

وشهرستان  به نتیجه رسید.
ســهراب نژاد گفت: بهره برداری از فولاد نه تنها در پیشــرفت 
اقتصادی شهرستان و استان تاثیر بسیاری خواهد داشت که 
بــا تولیــد 1/۷ میلیــون تــن فولاد در اقتصاد ایــران هم اثرگذار 

خواهد بود..
وی افــزود: زنجیــره تولیــد فولاد از معدن خمرود و جلال آباد 
آغاز می شــود، با تولید4 میلیون تن کنســانتره، 2/5میلیون 
تن گندله ، 1میلیون و 200هزار تن کک، پیش رفته و امروز 
بــا ایــن بهــره بــرداری، چرخــه تولیــد 1/۷ میلیــون تنــی فولاد 

کامل می شود. 
سهراب نژاد با اشاره به اشتغال مستقیم بیش از 6500 جوان 
و  هــزاران نفــر بــه صورت غیرمســتقیم، ناشــی از اجرای این 
پروژه،گفــت: اجــرای این پروژه حاصل 10 میلیون مترمکعب 
خاک بــرداری و خاکریــزی، 310 هــزار مترمکعــب بتن ریــزی، 
135 هزار تن تجهیزات، 800 هزار قطر اینچ پایپینگ و 2530 

کیلومتر کابل کشی بود.
ســهراب نژاد در پایان ســخنان خود با قدردانی از مســئولان 
مرتبط گفت: در تمام این سال ها مسئولان با رعایت تمام 

قوانین، از ما حمایت کرده اند و من قدردان آنها هستم.
در پایــان ایــن مراســم، امــام جمعــه ، نماینده مــردم زرند در 
مجلس شورای اسلامی و فرماندار زرند در سخنانی جداگانه 
از تلاش های میدکو و زیسکو  در اجرای این پروژه و اشتغالزایی 
بــرای جوانــان و همــوار کــردن مســیر پیشــرفت اقتصــادی 

شهرستان زرند قدردانی کردند.  
بــر اســاس گــزارش »اقتصــاد کرمان«، مجتمع فــولاد زرند، 
زیرمجموعه شركت فولاد زرند ايرانيان است که در شهرستان 
زرند به اجرا درآمده اســت. هدف از ســاخت اين مجموعه، 
توليد سالانه 1/۷ ميليون تن فولاد )Billet( می باشد که برای 
حدود 2۷00 نفر به طور مستقیم و برای 2۷000 نفر به صورت 
غیرمستقیم اشتغالزایی در این مجتمع صورت خواهد گرفت.
این مجتمع آخرین حلقه از زنجیره تأمین فولاد در مجموعه 

فولاد زرند ایرانیان است.

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی،خبر داد

فرار 1۲,5 هزار میلیارد تومان سرمایه از استان کرمان در ۸ ماه
رئیس ســازمان مدیریت و برنامه ریزی اســتان کرمان با اشــاره به 
فرار 12,5هزار میلیارد تومانی سرمایه از استان کرمان طی اسفند 
مــاه 1398 تــا آبــان مــاه 1399 گفت با توجه به جمعیت بیش از 3 
میلیون نفری استان کرمان به ازای هر کرمانی قریب سه میلیون 
و 800 هــزار تومــان طــی این مدت ســرمایه از اســتان کرمان خارج 

شده است.
دکتــر رودری اظهار داشــت:به مفهوم ســاده تر فعــالان اقتصادی 
بــه دلایــل مختلف از جمله فضای کســب و کار نامناسب)کســب  
رتبه 30 کشور در تابستان 99 و اخیراً با بهبود نسبی در کنار سه 
استان دیگر  کسب جایگاه 28 کشور  بر اساس آخرین اطلاعات 
در پاییز 99( رکودو یا بازدهی پایین فعالیت های اقتصادی، انتظارات 
نامطلــوب در حــوزه ســرمایه گــذاری بــه دلیــل عدم ثبات ســرمایه 
گذاری ها و چشم انداز غیرشفاف و همچنین عدم رقابت پذیری 
استان به لحاظ فضای سرمایه گذاری با تعداد زیادی از استانهای 
کشور باعث شده بخش قابل توجهی از درآمدهای استان کرمان 

در استان سرمایه گذاری نشود
رئیس ســازمان مدیریت و برنامه ریزی اســتان کرمان با اشــاره به 
بررســی های انجام شــده در خصوص تاثیر همه گیری کوید 19بر 
تولید استان گفت: 83 درصد اقتصاد استان تحت تاثیر همه گیری 
کرونا قرار گرفته و تقریبا 13 درصد اقتصاد استان از این همه گیری 
بی تاثیر بوده  یا تاثیر همه گیری بر آنها خیلی کم بوده است ،از 
طرفــی همــه گیــری کویــد 19 بــر بعضی فعالیت هــا از جمله تولید 
دارو و فراورده های شیمیایی و بهداشتی تاثیر مثبت داشته است.
دکتر رودری با اشــاره به تاثیر6,2 درصدی همه گیری کرونا بر83 
درصد فعالیت های اقتصادی استان گفت در مقایسه با متوسط 
کشــور )۷.2 درصد( اســتان کرمان یک واحد درصد، کمتر از همه 
گیــری کوویــد 19 تاثیــر پذیرفتــه و دلیــل اصلــی آن ســاختار ویــژه 

اقتصادی استان است.
وی 90 درصــد تاثیــر  منفــی کرونــا را بر 8 رشــته فعالیت اقتصادی 
در استان)املاک و مستغلات، حمل و نقل، آموزش، ساختمان، 
خدمات مرتبط با هتلداری و رســتوران ها ،عمده فروشــی و خرده 
فروشی، بخش کشاورزی و تولید محصولات غذایی و آشامیدنی( 
اعلام نمود و افزود همه گیری کرونا  قریب به 6 درصد در بخش 
کشــاورزی 24 درصــد در بخــش صنعــت و بیــش از ۷0 درصــد در 

بخش خدمات تاثیرگذار بوده است
رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان  بالاترین تاثیر همه 
گیری کووید 19 را بر اشــتغال اســتان قریب به ۷,5 درصد و بالغ 
بر 65500 فرصت شــغلی در  بخش های ســاختمان ،حمل و نقل 
،کشاورزی، عمده فروشی و خرده فروشی، معادن ، فعالیت های 
فرهنگی- ورزشی و سایر فعالیت های خدماتی اعلام نمود و افزود 
بر اساس آخرین گزارش تاثیر اولیه همه گیری کرونا بر کاهش نرخ 
فعالیتهــای اقتصــادی اســتان به گونه ای بود که از زمســتان ســال 
1398 نرخ فعالیت اقتصادی 40.8درصد اعلام شــده بود در بهار 
99 که شــرایط حاکم بر فعالیت های اقتصادی اســتان در شــرایط 
بسیار بدتری به لحاظ محدودیت های همه گیری کرونا حاکم  بود 
به 39.1 درصد کاهش پیدا کرد که طی آن 39624 نفر از جمعیت 

نیروی کار خارج و به جمعیت غیرفعال استان پیوستند
رئیس ســازمان مدیریت و برنامه ریزی اســتان با اشاره به نسبت 
اشــتغال کــه میــزان جمعیــت شــاغل را در جمــع کل جمعیــت در 
ســن کار اســتان نشــان می دهد گفت: این نســبت از 36,4  در 
زمستان 1398 به  35.1 درصد در بهار 1399 کاهش پیدا کرد که 
به واسطه آن حدود  30500 نفر کار خود را از دست دادند اما با 
بهبود نسبی شرایط در پاییز 99 به 35.5 درصد و کاهش اشتغال 

نیز به 21123 نفر رسید.

دکتر رودری با اشاره به جایگاه آخر استان در رده بندی استانهای 
کشور بر اساس طرح هزینه- درآمد خانوار گفت بخش زیادی از 
درآمدهــای اقتصــادی اســتان کرمان وارد چرخه اقتصادی اســتان 
نمیشودکه  در این خصوص می توان به عدم پیوند اقتصادی لازم 
بین بنگاه های بزرگ صنعتی استان با بدنه اصلی اقتصاد اشاره 
نمود و نتیجه گرفت که درآمد بالای شرکت های معدنی و فلزات 
اساسی از جمله مس، فولاد و... نتوانسته موجبات فعال سازی 
و ایجــاد زنجیره هــای تولیــد صنعتی بالاخــص در بخش خصوصی 
و همچنین صنایع پایین دســتی را ایجادو تاثیر چندانی بر ســطح 
زندگی و معیشت عموم مردم بگذارد لذا یکی از راهبردهای مهم 
برای جلوگیری از فرار ســرمایه از اســتان تلاش برای بهبود فضای 
کسب و کار، تکمیل زنجیره تولید و فرآوری در صنایع پایین دستی 
در مناطق مختلف استان با تکیه بر جلوگیری از خام فروشی منابع 
کشاورزی و معدنی و جلوگیری از تولید محصولات با ارزش افزوده 
پایین از طریق گسترش صنایع تبدیلی در بخش کشاورزی و صنایع 

فرآوری در بخش معدن است.
به گزارش روابط عمومی سازمان مدیریت و برنامه ریزی کرمان، وی 
با اشاره به نتایج حاصل از طرح پایش فضای کسب و کار توسط 
اتاق بازرگانی کشور گفت تاثیر کرونا بر فضای کسب و کار نشان 
می دهدروند  آن در کشــور و اســتان کرمان به گونه ای اســت که 
از بهار تا پایان تابستان شرایط رو به  بهبود بوده و تاثیر کرونا بر 
سرمایه گذاری و فعالیت های اقتصادی کاهش پیدا کرده این روند 
در کشور تا پایان پاییز تداوم داشته اما در استان کرمان فصل پاییز 
شرایط بدتر داشته است بنابراین میزان تاثیرپذیری فضای کسب و 
کار استان از کرونا علی رغم اینکه به دلیل ساختار اقتصادی، تاثیر 
واقعی کرونا در شاخص های قبلی بررسی شد کمتر بود اما تاثیر 
آن بر فضای کسب و کار استان بیشتر و نامطلوب تر بوده است.

در آئین افتتاح سوپر مارکت مالی در کرمان عنوان شد

نقش کم  رنگ بازار سرمایه در تامین مالی استان کرمان
چهاردهمیــن شــعبه ســوپرمارکت مالــی ایــران در کرمــان افتتــاح 
شــد.رئیس اتــاق بازرگانــی کرمــان، در آییــن گشــایش ایــن طرح 
گفــت: تاکنــون بــازار ســرمایه در تامیــن مالــی پروژه های اســتان 

کرمان فعالیت چندانی نداشته است.
ســیدمهدی طبیــب زاده، در آئیــن افتتاح ســوپر مارکــت مالی در 
کرمــان، افــزود: دو عامــل محدودیت زا برای توســعه کرمان وجود 
داشــت که مســئله اول کمبود آب بود که به همت مســئولان تا 
حدودی رفع شده و اکنون به عنوان الگویی در کشور مطرح است.
وی ادامه داد: مسئله دوم تامین مالی است و با توجه به اینکه 
فعالیت های اقتصادی در کشور ما بانک محور هستند و بیش از 
95 درصد تامین مالی توسط بانک ها انجام می شود، به دلیل 
محدودیــت هــای خــاص و شــدید بانــک هــا، پروژه ها با مشــکل 
روبرو شده اند. طبیب زاده، تصریح کرد: امیدواریم راه اندازی این 
شــرکت تامین ســرمایه در کرمان بتواند در تامین مالی، مشاوره 
ســرمایه گذاری ها و مدیریــت دارایی هــا و امــوال کمــک کند و این 
شــرکت و شــرکت هــای مشــابه بتواننــد به نیاز حجــم عظیمی از 

سرمایه گذاری ها پاسخ دهند.
رئیــس اتــاق کرمــان بــا تاکیــد بر اینکــه اقتصاد اســتان مبتنی بر 
منابع است و سهم فعالیت های دانش بنیان بسیار کم است، 
اظهار کرد: سرمایه های بسیاری وجود دارد که باید محدود شود 
به عنوان مثال سود زیادی از محل فعالیت های معدنی به دست 
می آید اما این منابع یک روز تمام می شوند. وی ادامه داد: این 

منابع و درآمدها باید به سمت صنایع تجدیدپذیر هدایت شوند 
و بیــن تامیــن ســرمایه، اوراق بدهــی و ابــزار دقیــق مالــی ارتبــاط 

موثری برقرار شود.
طبیب زاده، توسعه استان را نامتوازن دانست و گفت: برای اتاق 
کرمان مبحث تامین مالی آنقدر اهمیت دارد که در نشست اخیر 
شورای گفت و گوی دولت و بخش خصوصی به آن پرداخته شد 
و مصوباتــی نیــز داشــت و از ایــن پــس نیــز برای اصــلاح قوانین و 
مقررات در زمینه تامین مالی از طریق بازار سرمایه، آمادگی لازم 
برای طرح موارد در نشست های شورای گفت و گو وجود دارد.

راهکارهای متنوع بازار سرمایه برای فعالان اقتصادی
خواجه نصیری مدیرعامل شرکت تامین سرمایه تمدن نیز در این 
مراسم گفت: این شرکت در چهار سال گذشته در بازار سرمایه 
کشور حجم زیادی فعالیت اقتصادی انجام داده و با بخش زیادی 
از فعالان اقتصادی استان کرمان از جمله صنایع مس، گل گهر، 
کرمان خودرو و ... همکاری قابل توجهی داشــته این شــرکت ها 
همکار اســتراتژیک ما هســتند و همواره در بخش های صنعتی 

استان توجه داشته ایم.
وی با اشاره به اینکه فلسفه ایجاد سوپرمارکت مالی، ایجاد یک 
درگاه مشترک متقابل در هر شهر است، افزود: بخش های آماده 
توسعه کرمان، زیرساخت می خواهد و برای اینکه دست منابع را 
در دست ظرفیت ها بگذاریم و بهره برداری شود، نیاز داریم یک 
پایــگاه چنیــن کاری را انجــام بدهــد و منابع خوب را برای ســرمایه 

گذاری معرفی کنیم.
خواجه نصیری تصریح کرد: راه اندازی این سوپرمارکت در کرمان 
فقــط محــدود بــه چنــد فرصــت روتیــن مانند ســرمایه گــذاری در 
بورس، تامین مالی اوراق بدهی برای شرکت ها و اکانات بانکی 

و بیمه ای نیست.
گفتنی اســت: ســوپرمارکت مالی شــعبه کرمان با حضور معاون 
استاندار کرمان، رییس اتاق بازرگانی، رییس صندوق کارآفرینی 
امیــد اســتان، شــهردار کرمــان و جمعی از مســئولان افتتاح شــد 
و خدماتــی از جملــه مشــاوره ســرمایه گذاری، خدمــات بیمه ای، 

کارگزاری بورس و ... را ارائه می دهد.


